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Abstract (en)
[origin: US4977920A] A pipe interrupter, which is particularly suitable for installation in a sanitary fitting, comprises in a housing a chamber, into
which a water-supply passage, a water-discharge passage and a ventilation path open. Located in the chamber is a rolling membrane, which is fixed
at the peripheral region. Normally, thus as long as there is no reduced pressure in the supply passage, the rolling membrane bears in the central
region against the opening aperture of the ventilation path in the chamber, so that on the one hand no atmospheric air may enter and on the other
hand no water may escape. However, if reduced pressure occurs in the pipe system, which is connected to the supply passage, then the rolling
membrane overturns so that now on the opposite side of the central region it closes the opening point of the supply passage into the chamber. On
the other side, a ventilation path to the chamber is exposed. This ventilation path continues by way of a through-flow opening in the edge region of
the rolling membrane towards the discharge passage. In this way, water can no longer flow back into the supply passage and into the pipe system
connected thereto; on the other hand, the water-ways following the chamber are ventilated.

Abstract (de)
Ein Rohrunterbrecher, der sich insbesondere zum Einbau in eine Sanitärarmatur (1) eignet, umfaßt in einem Gehäuse (22) eine Kammer
(10), in welche ein Wasserzulaufkanal (9), ein Wasserablaufkanal (11) und ein Belüftungsweg (15) münden. In der Kammer (10) befindet sich
eine Rollmembran (16), die am Umfangsbereich festgelegt ist. Normalerweise, solange also im Zulaufkanal kein Unterdruck herrscht, liegt
die Rollmembran (16) im mittleren Bereich an der Mündungsöffnung des Belüftungsweges (15) in die Kammer an, so daß einerseits keine
Atmosphärenluft eintreten und andererseits kein Wasser austreten kann. Entsteht jedoch in dem Leitungssystem (8), welches mit dem Zulaufkanal
(9) verbunden ist, ein Unterdruck, so stülpt sich die Rollmembran (16) derart um, daß sie nunmehr auf der gegenüberliegenden Seite des mittleren
Bereiches die Mündungsstelle des Zulaufkanals (9) in die Kammer (10) verschließt. Andererseits wird ein Belüftungsweg zur Kammer (10) hin
freigegeben. Dieser Belüftungsweg setzt sich über eine Durchströmungsöffnung (20) im Randbereich der Rollmembran (16) zum Ablaufkanal (11)
hin fort. Auf diese Weise kann kein Wasser mehr in den Zulaufkanal (9) und an das hiermit verbundene Leitungssystem zurückströmen; andererseits
werden die der Kammer (10) nachgeschalteten Wasserwege belüftet.
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